附件1
“一带一路”国家粮油作物及灌溉系统综合利用技术培训班项目简介表

	项目名称 
	“一带一路”国家粮油作物及灌溉系统综合利用技术培训班

	承办单位
	湖南省农业集团有限公司

	举办时间
	2021年07月08日至07月28日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	“一带一路”国家 
	计划人数
	25人

	培训目标
	使学员了解中国粮油作物及灌溉系统的综合利用技术和经验；学员能够根据所学内容，结合本国实际情况，切实有效提高管理水平和技术能力，促进粮油作物及灌溉系统领域的对外合作交流。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：农业相关领域

——工作岗位：“一带一路”国家从事农业相关领域的人员以及相关领域的企业技术示范、推广等管理人员以及政府相关产业发展的管理人员
——级别、学历学位或其他相关资质要求：技术人员
——相关领域工作年限：不限
——其他：无

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄。

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	能够使用腾讯国际会议平台，完成项目日程

	培训内容介绍
	主要培训课程名称及内容简介：
中国油脂油料现状与市场展望：主要介绍中国油脂油料基本情况、中国油脂工业行业现状与特点；
油料作物品质鉴定：主要介绍包括谷物种子有油料作物种子的种子外观质量分析方法、淀粉含量分析方法、油料作物的分析方法；重点介绍传统分析方法、扫描仪和软件分析方法；
“一带一路”和“一带一路”国家粮油作物贸易：主要介绍“一带一路”政策及背景、中国与参训学员所在国主要粮油作物进、出口贸易情况，“一带一路”国家粮油作物贸易的挑战及应对措施； 
调亏灌溉：主要介绍调亏灌溉定义、机理、作物对调亏灌溉的反应，以水稻IAPAR9为例介绍调亏灌溉的试验方法设计，获取对种子萌发及幼苗的影响以及根及根冠比的影响、生理的影响、氮、磷、钾含量的影响、产量的影响、对水环境的生态适应性；以及调亏灌溉的问题与展望； 
节水灌溉原理及应用：以水稻为例，主要介绍水稻节水灌溉基本原理与实际应用、水稻需水特性与灌溉试验、一种先进实用的水稻节水减排、提质增产的灌溉方法-控灌中蓄。
中国设施农业发展：主要介绍中国设施农业的定义、特点、发展趋势、发展历程、国际地位、现状、发展成就、问题分析、中国设施农业发展的意义、任务、基本原则和经验。
中国新冠疫情防控经验和故事：主要介绍个人防护和公共卫生注意事项，防控策略和措施以及防控经验。
中国国情概况：主要介绍新中国成立70年、改革开放40年以来，中国的政治、经济、社会、文化等发展现状，以及所取得的成就； 
参观考察活动简介
以水稻为代表的粮油作物规模化种植及生产基地：主要参观浏阳沿溪镇大型水稻种植基地，学习种植技术；以及参观烘干设备，碾米加工设备，学习粮食作物的生产加工技术；
湖南省水利水电灌溉试验中心站：主要参观旱作物灌溉试验区、林果灌溉试验区、测坑试验区及地面灌溉设施；
培训期间会安排以学员参与为主的国别情况交流、学习成果交流等主题研讨。为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与培训主题相关的交流材料，如：
粮油作物及灌溉系统综合利用技术的现状及存在的问题；

与中国的合作基础等。

	举办地点
	湖南省长沙市
	参观考察城市
	湖南省浏阳市

	备注


	本次培训使用腾讯国际会议平台进行线上培训。
教学期间，请学员遵守上课时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
课前准备：需提前15分钟进入腾讯国际会议教室准备上课。将个人姓名改为英文（姓名-国别名称）。
纪律要求：在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排。
学员需按照日程安排准备专题研讨相关材料，按照要求提交相关电子素材。
课程配备线上英语同传/交传。

	承办单位简介
	湖南省农业集团有限公司是1996年由湖南省农业厅批准成立，现系湖南省现代农业产业控股集团有限公司全资子公司。集团是集研发生产、经营服务、咨询培训为一体的多元化现代农业投资控股集团，主要从事畜用生物制品研发制造、酒店旅游服务、农业物资仪器设备经营，国际农业合作与交流以及国内农业人才培训等。

长期以来，湖南省农业集团一直重视援外农业技术合作项目建设与现代农业技术培训，致力于打造知名的农业国际交流及培训品牌。在商务部、湖南省商务厅的关心指导与大力支持下，从2015年开始，我司承担了为期2.5年的援格鲁吉亚蔬菜大棚第一期技术合作项目，项目成果获得了中外方的高度评价。同时，公司自2008年开始承担援外培训工作开始，以高度的使命感和责任感，认真负责、精细实施，不断将援外培训执行工作提升到新的水平。依托专业的管理团队、完善的管理制度、强大的师资力量， 我公司在长期班、短期班，以及技术班、官员班的承办方面都形成了一整套完善的培训体系。截至2021年年初，我公司总共圆满完成了92期国内外援外培训班，培训了来自亚洲、非洲、拉丁美洲、南太平洋和加勒比海地区的90多个国家的3195名官员和技术人员。

我公司积极发挥和展示湖南农业优势，在蜜蜂养殖及蜂蜜加工、油料作物、粮油作物及灌溉技术、农产品加工、粮油检测与加工、大豆生产与加工、设施农业、农产品流通技术等领域开展培训，培训成效得到了参训学员、派出单位的一致好评，收到了来自非盟委员会、冈比亚、加纳、塔吉克斯坦等多个政府机构递交到中国驻当地使馆的感谢信。

	承办单位联系方式
	联系人：曾翠婷（女士）、刘熔（先生）
办公电话：0086-731-85468460

手机：0086-18774059288（曾）,0086-15973123491（刘）

传真：0086-731-85814060

微信号：18774059288（曾）；15973123491(刘）
QQ号：287325705（曾）；29163635（刘）
电子邮件地址：287325705@qq.com(曾）；29163635@qq.com（刘）


Appendix1
Training Course on Grain and Oil Crops and Irrigation System Comprehensive Utilization Technology for the Belt and Road Countries Project Description

	Name
	Training Course on Grain and Oil Crops and Irrigation System Comprehensive Utilization Technology for the Belt and Road Countries

	Organizer
	Hunan Agricultural Group Co.,Ltd.

	Time
	July 8th to 28th, 2021
	Language
	English

	Countries Invited
	The Belt and Road Countries
	Number of Participants
	25

	Objectives of the Training Course
	To enable participants to understand the comprehensive utilization technology and experiences of China’s grain and oil crops and irrigation system; let participants apply what they’ve learned according to the domestic realities, practically and effectively improve their managerial level and technical capabilities so as to promote the foreign cooperation and communication in the fields of grain and oil crops and irrigation system.

	Requirements for the Participants
	Professional Background
	——Field or Major：Related to Agriculture

——Position：Personnel in agricultural related fields or technical personnel for enterprise technology demonstration and promotion in agricultural related fields, and government managerial personnel of related industry from B&R countries.
——Job level, academic degree or other qualifications：technicians
——working seniority：unlimited
——others：none

	
	Age
	Under legal retirement age of participants’ countries

	
	Health
	Be in good health; capable of taking the online training course on time

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	others
	Capable of using Voov Meeting(international version of Tencent Meeting) and abiding by the project schedule

	Training Course Content
	Brief introduction to the name and contents of major training courses
Current status and marketing prospective of oil industry in China: mainly to introduce the basic information of oil in China; the current status and characteristics of China’s oil industry.
Quality evaluation of oil crops: mainly to introduce the analysis methods of seed appearance quality and starch content of grain and oil crop seeds; focus on traditional, scanner and software analysis methods.
 “The Belt and Road Initiative (BRI)” and grain and oil trade among BRI countries: mainly to introduce the policy and background of BRI; the import and export state of grain and oil crops among China and countries of participants; the challenges and solutions of grain and oil crop trade among BRI countries.
Regulated deficit irrigation (RDI): mainly to introduce the definition, mechanism of RDI and the reaction of crops towards it; taking Paddy Rice IAPAR9 as an example, to introduce the experiment method design of RDI; its influence on seed germination and seedlings, root and root shoot radio, physiology, content of nitrogen&phosphorus&potassium, yield, ecological adaptability toward water environment; problem and prospective of RDI.
Theory and application of RDI: taking paddy rice as an example, mainly to introduce the basic theories and practical application of rice RDI; water demand characteristics of rice and irrigation experiment; irrigation under control and rain retaining at middle level, an advanced and practical irrigation method to save water and reduce emission, improve quality and boost yield.

The development of China’s facility agriculture: mainly to introduce the definition, characteristics, development trend, development process, international status, current condition, achievements, problem analysis, significance, task, basic principal and experience of the development of China’s facility agriculture.

Prevention and control experiences and stories against Covid-19 by China: mainly to introduce notes for personal protection and public health; prevention and control strategies, measures and experiences.
National report of China: mainly to introduce the current development status and achievements of China’s politics, economics, society and culture after the foundation of the new China over 70 years and the opening and up over 40 years.
Brief introduction to visits and investigation activities
Scale plantation and production base of grain and oil crops with paddy rice as an representative: mainly to visit the large scale paddy rice plantation base in Yanxi Town, Liuyang County, to learn the plantation technology; to have an investigation of drying devices, rice grinding and processing devices, to learn the production and processing technology of grain and oil crops.
The irrigation center of Hunan Provincial Water Resources and Hydropower Base: mainly to visit pilot irrigation area of rain-fed crops, forestry and fruit trees, the test pit and ground irrigation facilities. 
Topics such as national conditions of countries involved and learning outcomes will be discussed during the training course. Please prepare the communication materials related to the following issues in advance so that it will be more convenient to communicate with Chinese experts, for example:
Current situation and existing problems of grain and oil crops as well as comprehensive utilization of irrigation system；

The basis of cooperation with China, etc.

	Host City
	Changsha, Hunan
	City to Visit
	Liuyang, Hunan

	Notes
	The online training course will be given via Voov meeting
During the course, all participants should abide by the class timetable and regulations. Attendance rate will be one of the criteria of awarding a certificate.
Preparation before Class：All participants are required to enter into Voov Meeting 15mins in advance and input their real name and country(eg. Tom-Singapore)
Regulations：please abide by the project schedule strictly 
All participants are required to prepare related materials according to the topic and hand in electronic versions.
The training course will be equipped with online simultaneous and consecutive interpretation.

	Introduction of the Organizer 
	Hunan Agricultural Group Co.,Ltd. was approved to be constructed by Department of Agriculture of Hunan Province in 1996 and is a wholly-owned subsidiary of Hunan Modern Agriculture Industry Holding Group, Co., Ltd. It is a modern agricultural investment holding group that is involved in research and development, operation and service, consulting and training. It is mainly engaged in such areas as research and development of veterinary biologics, hotel and travel services, equipment operation of agricultural materials, international agricultural cooperation and exchanges, domestic training of agricultural talents 
In the long run, Hunan Agricultural Group Co.,Ltd. has always paid highly attention to the construction of China-aid programs on agricultural techniques, aiming at creating a famous brand of international agricultural exchanges and training. With the great support and guidance of Ministry of Commerce of PRC and Department of Commerce of Hunan province, since 2015, our company has undertaken the first phase vegetable greenhouse technical operation project to aid Georgia, lasting for 2.5 years, which is highly praised by all sides. 

Meanwhile, since our company began to undertake the China aid training work in 2008, we constantly promote the implementation of foreign aid training to a new greater level with a high sense of mission and responsibility, conscientiously responsible, meticulous implementation. Relying on professional management team,well-established management system and strong teaching staff, our company has formed a complete set of sophisticated training system for long-term traing couse, short-term traning course, class for technicians and officials. By the beginning of 2021, our company has successfully completed 92 China-aid training courses, training 3195 officials and technicians from more than 90 countries in Asia, Africa, Latin America, the South Pacific and Caribbean.
Hunan Agricultural Group Co.,Ltd. takes and demonstrates the advantage of Hunan’s agriculture, conducting training course on areas as beekeeping and honey processing, oil crops, grain and oil crops, irrigation technology, agricultural product processing, grain and oil detection and processing, soybean production and processing, facility agriculture, agricultural products circulation technology, which is highly acclaimed and achieves good social effect as well. Thanks to the successful organization of the training programs, appreciation letters from participants and their dispatching organizations such as the African Union Commission, the Republic of the Gambia, Ghana, Tajikistan have been sent to the Chinese embassies in the above countries.

	Contact Information of the Organizer
	Contact Persons：Ms.Zeng Cuiting, Mr.Liu Rong
Telephone：0086-731-85468460

Cellphone：0086-18774059288（Zeng）,0086-15973123491（Liu）

Fax：0086-731-85814060

Wechat：18774059288（Zeng）；15973123491(Liu）
QQ：287325705（Zeng）；29163635（Liu）
Email：287325705@qq.com(Zeng）；29163635@qq.com（Liu）


